
CARTA DE LA PLATAFORMA CIUTADANA PEL MANTENIMENT DEL 
DOCTOR COSTA, ENVIADA ALS VEÏNS 
 
 
El passat 1 de juliol els 6 portaveus de la Plataforma es van reunir amb el Gerent de la 
Gerència Territorial de la Catalunya Central, el Dr. Riu i el Director de Recursos 
Humans de l’Institut Català de la Salut (ICS). 
 
El Dr. Riu ens va manifestar: 
 
§ Que no s’havia prorrogat la comissió de serveis del Dr. Costa i que per tant, aquest 
s’havia de reincorporar a la seva plaça que té en propietat a Torelló i Sant Pere de 
Torelló l’1 de juliol. 
 
§ Que ell personalment està en contra de les “comissions de serveis” ja que entén que 
quan una persona guanya una plaça via oposicions no ha de per què demanar un altre 
destí. 
 
§ Que el Dr. Costa és un bon professional però creu que n’hi ha d’altres que també ho 
són. 
 
§ Que no es posa en dubte la professionalitat del Dr. Costa però a l’ICS li consten 
queixes a nivell de persones particulars (pel tema de la protecció de dades no ens pot 
donar detalls). 
 
§ Que el Dr. Costa té d’altres interessos més enllà de la seva activitat dins del sector 
públic. 
 
§ Que la Gerència Territorial de la Catalunya Central no ha estat encertada en la tria del 
metge des de que el Dr. Munt es va jubilar. 
 
§ Que a l’Àrea Bàsica de Salut de Sant Quirze, de la qual en depèn el consultori 
municipal de Montesquiu, hi ha una conflictivitat laboral entre els professionals 
sanitaris que ha arribat a un nivell insostenible (no es parlen ni hi ha diàleg entre ells, hi 
ha enfrontaments seriosos i no es comparteixen els historials mèdics). 
 
§ Que fruit d’aquesta situació s’han hagut de prendre mesures. La primera ha estat la de 
no prorrogar la Comissió de Serveis del Dr. Costa, però que en vindran més ja que la 
situació estava derivant a un fracàs absolut si no s’actuava. 
 
§ Que l’Àrea Bàsica de Salut de Sant Quirze és l’única de l’Àrea de la Catalunya 
Central que és conflictiva i que aquesta situació fa molt temps que dura. 
 
§ Que s’intenten manipular els pacients en contra dels seus interessos. 
 
§ Que no s’ha previst mai el tancament del consultori municipal de Montesquiu. 
 
§ Que l’horari del consultori de Montesquiu es mantindrà. 
 



§ Que el pressupost de l’Àrea Bàsica de Salut de Sant Quirze s’ha anat incrementant des 
de la jubilació del Dr. Munt. 
 
En base a aquesta informació els portaveus de la Plataforma hem volgut contrastar-la i 
manifestem el següent: 
 
§ Que mentre les “comissions de serveis” siguin un dels sistemes de provisió de places 
que disposa la funció pública, tots els funcionaris de l’ICS, ja siguin metges o 
infermeres tenen el dret de demanar-les. 
 
§ Que no dubtem que hi hagi altres bons professionals, però el poble de Montesquiu no 
vol que se li canviï el metge cada tres per quatre. El poble vol el Dr. Costa. 
 
§ Que posem en dubte que el Dr. Costa tingui interessos privats; però encara que fos 
així, mentre compleixi amb l’horari i doni un bon servei, ell tindria tot el dret a dur a 
terme una altra activitat i els pacients ho hauríem de respectar ja que estaria amb el seu 
dret de poder-ho fer. 
 
§ Que d’altres metges de l’Àrea Bàsica de Salut de Sant Quirze sí que tenen interessos 
privats i reben remuneracions fruit de les activitats que desenvolupen fora de l’ICS. 
 
§ Que les queixes que es pugin haver rebut sobre el Dr. Costa, creiem que són les que 
pot tenir qualsevol altre professional de la salut. En tot cas, el poble de Montesquiu es 
reafirma en dir que el Dr. Costa és un molt bon professional i que ha sabut donar un 
servei a la població de manera excel·lent. 
 
§ Que des de que es va jubilar el Dr. Munt a mitjans del 2012, pel consultori municipal 
de Montesquiu han passat 2 metges els quals se’ls ha traslladat sense donar cap tipus 
d’explicació (Dra. Emma Gabarre i Dr. Costa). 
 
§ Que la conflictivitat laboral entre el professional sanitari  de l’Àrea Bàsica de Salut de 
Sant Quirze és un tema intern que no ha de repercutir als pacients. No estem en un pati 
d’escola i per tant, la gestió d’aquesta conflictivitat no ha de perjudicar a la població. 
 
§ Que és fals que els metges de l’Àrea Bàsica de Salut de Sant Quirze no comparteixin 
els historials mèdics ja que per una banda, tota la informació del pacient es reflecteix en 
el programa informàtic que té l’ICS i per l’altra, quan ha fet falta els metges han 
compartit opinions sobre casos concrets. 
 
§ Que no entenem que les institucions públiques implicades (ajuntaments de l’Àrea 
Bàsica de Salut i l’ICS) hagin permès aquesta situació límit. 
 
Davant de tot això considerem: 
 
§ Que el Dr. Costa ha estat víctima d’una cacera de bruixes. 
 
§ Que alguna o algunes persones de dins de l’Àrea Bàsica de Salut de Sant Quirze han 
explicat mentides contra el Dr. Costa i que a la Gerència Territorial li ha interessat 
creure-se-les. 
 



§ Que els sindicats de la sanitat no han fet res per evitar aquesta decisió la qual és 
arbitrària i es fonamenta sobre qüestions personals que no tenen res a veure amb 
qüestions de legalitat. 
 
§ Que en cap cas volem que aquesta mobilització s’interpreti que anem en contra del 
nou metge que ha arribat a Montesquiu; com tampoc qüestionem la seva professionalitat 
ni la seva qualitat com a metge. 
 
§ Que fruit de tot aquest conflicte els principals perjudicats som els pacients del Dr. 
Costa que provenim dels diferents pobles del Bisaura i Sant Boi com també tot el 
col·lectiu de pacients de Torelló i Sant Pere de Torelló que han vist com se’ls hi 
canviava el metge de la nit al dia. 
 
§ Que ningú ha valorat les repercussions que aquesta decisió ha originat ni tampoc 
s’han tingut en compte els centenars de persones perjudicades. 
 
§ Que el personal sanitari de l’Àrea Bàsica de Salut de Sant Quirze que hagi tingut 
alguna cosa a veure amb aquesta decisió la qual ha perjudicat a centenars de persones, 
hauria de reflexionar i assumir la seva part de responsabilitat; rectificant i reclamant a 
l’ICS la reconsideració de la decisió. 


